

**Referat fra  
Distriktsledelsens møde  
tirsdag den 15. november 2022 kl. 12.30 i Aulum Fritidscenter**

**Afbud:** Repræsentanter fra Sundhedsudvalget og Birger Metner.

**DAGSORDEN**

**1. Bemærkninger til dagsorden**

*Formandsmøde forud for delegeretmødet er rettet til den 15. november.*

Ny oversigt på møder er udsendt.

Ingen bemærkninger.

**2. Godkendelse af referat fra mødet den 18. oktober 2022**

*Godkendt.*

Birger har ikke – som aftalt på sidste møde – fået givet lokalafdelinger meddelelse om, at distriktets kasserer vil refundere kørselsudgifter til arrangementer i distriktet i den resterende del af året med virkning fra den 18. oktober. Kassereren vil refundere medlemmers udgift, hvis de fremsendes til hende efterfølgende.

Erik har sørget for at informere lokalafdelingerne.

**3. Status på økonomien – Inga**

Inga omdelte en oversigt med forbrug pr. 31. oktober 2022. Oversigten udviser et overskud på 11.954 kr. Der resterer udgifter for de sidste 2 måneder af året.

**4. Nyt fra formanden**

*Samarbejdsaftale om annoncering*

Erik orienterede om indgået aftale med Jyske Medie, hvor der er aftalt en rabat på annoncer. Erik udsender aftalen os alle samt lokalafdelingerne.

Formanden vil søge en sekretær til distriktsledelsen, så Birger alene skal tage sig af IT.

De enkelte ansvarlige for arrangementer bestiller selv fortæring hos Polle i forbindelse med deres arrangementer og meddeler også antallet af deltagere.

**5. Orientering om formand- næstformandsmødet i København 26.-27. oktober**

*Jan gav en kort orientering.*

Der skal komme mere styr på dagsordenen til formødet for distriktsformænd/næstformænd så alle ved, hvad der skal drøftes og hvad man evt. skal drøfte med Landsbestyrelsen efterfølgende.

Erik har aftalt nærmere herom med næstformanden fra Hedensted, Erik Christensen.

Fremover bør der afsættes mere tid til formødet for formænd/næstformænd.

Forslag om at suppleanter til Landsbestyrelsen deltager i Landsbestyrelsens møder, så de lettere kan indtræde hvis et medlem må udtræde.

Forslag om at hvert distrikt udpeger en repræsentant til landsbestyrelsen, så alle distrikter er repræsenteret. I dag er der flere store distrikter, der ikke er repræsenteret. Der vil til et kommende formandsmøde fremkomme et forslag til drøftelse med henblik på fremsendelse til næste års delegeretmøde.

## **6. Årsmødet den 19. april 2023 i Aulum**

*Erik har fundet en afløser for Bent:*

Gudrun Juulsgaard fra Bording – stor erfaring med organisationsarbejde, politisk og socialt tankesæt.

Andre forslag vil også være velkomne.

Forslaget medtages til årsmødet sammen med evt. andre forslag.

## **7. Mediekursus i Aulum - Jan**

*Torsdag den 26. januar 2023.*

*Erik hjælper gerne med invitation.*

*Når Jan modtager materialet fra Gerda fra Ældre Sagen fremsendes materialet til Erik til udsendelse til formændene. Ok at næstformanden deltager, hvis formanden er forhindret.*

*Vi skal bruge 6 der vil være interesseret i at blive testet.*

Jan kontakter Gerda Grønning med henblik på at få materiale til indbydelse snarest muligt.

Hvis ikke der bliver en flyafgang København- Karup, kan København-Billund benyttes.

## **8. Input fra vores fokusområder**

*Tanken om "hjælpere" til fokusområderne er sat i gang – vi har opfordret deltagerne i temadagen omkring "Stemmen som Relationskaber" til at finde emner, og gør det samme på formødet til delegeret forsamlingen.*

*Vi kan så på vores Årsmøde præsentere de nye "hjælpere".*

Enkelte kunne orientere om, at man allerede havde hjælpere i kikkerten.

### **Social-humanitær – Leif**

*Evaluering af Temadagen om "Stemmen som Relations skaber" onsdag den 9. november 2022 i Aulum.*

Tilfredshed med arrangementet. Fin opbakning.

Arbejder på temadag den 23.2. omkring "Ensomhed".

### **Ældrepolitisk – Ellen**

#### **IT-området – Birger**

Forslag til Temadag om IT - Birger har sammen med sin gruppe et forslag.

Birger nævnte at gruppen havde materiale klar til en temadag den 29. eller 30. november.

Han kan ikke få svar før efter 1. november – så det udskydes til 2023.

*Afventer en ny dato fra Birger.*

## **Motion og Sundhed – Bent**

*Motionsdag med Peter Keller den 27. april 2023?*

*Erik sørger for invitation iflg. aftale med Bent.*

*Birger sørger for udsendelse.*

*Bent har forslag til en Temadag med deltagelse af Gert Rune Ironman med ét ben –*

*Inspirerende foredrag med indhold.*

*Her et emne til en eftermiddag, det kan evt. laves sammen dagen om ensomhed.*

Til efterretning.

## **9. Sundhedsudvalgets arbejde – Birgit – Esben – Esther**

*ES giver en kort orientering.*

Sundhedsudvalgets medlemmer var optaget af et møde, så en repræsentant herfra kunne ikke deltage i mødet.

## **10. Nyt fra Landsbestyrelsen – John**

John havde refereret fra Landsbestyrelsen på formiddagens formandsmøde. John deltog ikke i eftermiddagens møde.

## **11. Nyt fra sekretariatet – Torben**

Intet.

## **12. Eventuelt**

### ***Kommende møder:***

*17. januar 2023 Distriktsledelsesmøde i Aulum.*

*26. januar 2023 Mediekursus for formænd i Aulum.*

*28. februar 2023 Formandsmøde med formænd/næstformænd i Aulum.*

*19. april 2023 Årsmøde i distrikt 2.  
Erik sørger for invitation og udsendelse.*

*15. juni 2023 Sekretariatet Ældre Sagen foreslår, at der i Aulum Fritidscenter afholdes et frivilliglederkursus for nye frivillige i bestyrelserne (medlemmer og suppleanter) og andre nye frivillige med en ledende rolle.  
Landsforeningen afholder udgifterne til kurset.*

Bent gav tilsagn om at ville forsætte som medlem af Tilgængelighedsudvalget.

*På bestyrelsens vegne Erik Sønderby - formand*